
Nyt fra bestyrelsen – møde 10. marts 2014 

 
Det er sjældent, at der inviteres gæster ind til et bestyrelsesmøde, men det var tilfældet 

ved dette marts-møde, og gæsten var DOF Fyns lokale kontaktperson i hovedbestyrelsen, 

Niels Riis. 

 

Niels Riis var indbudt for at være med i den pågående diskussion i alle landets lokalafde-

linger om medlemsdemokratiet m.v. i Dansk Ornitologisk Forening – et emne der vil være 

på dagsordenen i det forestående repræsentantskabsmøde i Maribo i april måned. Og det 

blev til en både hyggelig og konstruktiv diskussion, vi fik med Niels, og tiden fløj af sted, så 

flere andre punkter på dagsordenen måtte udsættes til næste møde. 

 

Også DOF Fyns repræsentation i de nye vandråd optog en del tid. Det er med henblik på 

at sikre større lokal inddragelse af interessenter i de næste vandplaner, at regeringen og 

samtlige partier i Folketinget i 2013 besluttede, at vandplanlægningen i Danmark fremover 

skulle foregå gennem et nyt koncept. En vandplan opstiller mål for, hvordan miljøtilstanden 

skal være i et områdes søer, vandløb, kystvande og grundvand, og for Fyns vedkommen-

de oprettes fire vandråd: Lillebælt, Det Sydfynske Øhav, Storebælt og Odense Fjord. For 

tre af områderne er der fundet en repræsentant, og en god mand/kvinde for det sidste om-

råde (Odense Fjord) forventes at være på plads inden længe. 

 

Generalforsamlingen, der i år havde en rigtig fin tilslutning, blev evalueret, og der var til-

fredshed med mødets forløb, der godt nok ikke var præget af megen diskussion. Der var 

også positiv vurdering af det fine indlæg, som Henrik Mørup-Pedersen leverede om Sval-

bard som afslutning på aftenen. 

 

Næste møde afholdes tirsdag den 3. april. 

 

 

 


